

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DU NORD-OUEST
DEPARTEMENT DE LA MENCHUM

SERVICE DES AFFAIRES
ECONMIQUES ET FINANCIERES

COMMISSION DE PASSATION DES
MARCHE DE MENCHUM



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

NORTH-WEST REGION
MENCHUM DIVISION

SERVICE FOR ECONOMIC AND
FINANCIAL AFFAIRS

MENCHUM DIVISIONAL TENDER'S
BOARD

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY EMERGENCY PROCEDURE

N° 02/ONIT/E28/SEFA/DTBMCH/2024 OF 02 DEC 2024

CONSTRUCTION OF BRIDGE IN REINFORCED CONCRETE OVER
RIVER NAIKOM– HOLY TRINITY, ON THE WUM – BU STRETCH OF
ROAD IN WUM CENTRE, MENCHUM DIVISION OF THE NORTH
WEST REGION.

FUNDING: MINEPAT FUNDS 2024/2025
IMPUTATION: 94 195 05 110000 523411

PART 01 TENDER NOTICE

Name of Project	Amount of Project	Amount of bid bond	Cost of tender file
Construction of Bridge in reinforced concrete over river Naikom – holy trinity, on the Wum – Bu stretch of road in Wum centre, Menchum Division of the North West Region.	95,000 000F CFA	1,900 000F CFA	90 000F CFA

The **Senior Divisional Officer for Menchum**; DELEGATED CONTRACTING AUTHORITY, initiates on the behalf of the Republic of Cameroon, an Open National Invitation to tender for the realization of the operation mentioned above:

1. PURPOSE OF THE TENDER FILE :

The purpose of the tender is the execution of works for the **Construction of Bridge in reinforced concrete over river Naikom – holy trinity, on the Wum – Bu stretch of Road in Wumcentre, Menchum Division of the North West Region.** The works and

service required are found in the detail description mentioned in the bill of quantities and cost estimates.

2. EXECUTION DEADLINE:

The maximum execution deadline provided for by the authorization officer for the execution of the works subject of this tender shall be **one hundred and twenty calendar days (4 months)** with effect from date of notification of the Service Order to start execution.

3. ALLOTMENT:

The works subject to this invitation to tender shall be in one lot defined with specifications as in the table below:-

Lot	Works	Locality
1	Construction of bridge in reinforced concrete over river Naikom – holy trinity, on the Wum – Bu stretch of road in Wum centre, Menchum Division of the North West Region	Wum – Bu, Wum Subdivision, Menchum Division of the North West Region

4. Description of Works :

These works comprise the following descriptions:

LOT 100: PRELIMINARY WORKS

LOT 200: PREPARATORY WORKS

LOT 300: EARTH WORKS

LOT 400: FOUNDATION – ABUTMENTS – WING WALLS – DECK

LOT 500: EQUIPMENT

LOT 600: SOCIO ENVIRONMENTAL MITIGATION MEASURES

5. PARTICIPATION AND ORIGIN OF BIDDERS:

Participation is open under the same conditions to all Cameroonian companies and business concerned that have proven experience in the field of building construction and civil engineering in general.

6. FUNDING :

The Works on This tender are funded by the budget of the Ministry of Economy, Planning and Regional Development, for 2024/2025 financial year. The previewed cost of the entire works of this Open National Invitation to tender is: **95,000,000FCFA (ninety five Million Francs) FCFA** all taxes included.

7. ADMINISTRATION CHARGED WITH THE SIGNING OF THE CONTRACT

After the examination of the tender documents of the various bidders, and the choice of the successful bidder by the contracting authority, the contract will be signed between the latter and the Delegated Contracting Authority who is the **Senior Divisional Officer for Menchum.**

8. TEMPORAL BID BOND (TENDER GUARANTEE) :

The bids should be accompanied by a bid bond (Bank Tender Guarantee), established as per the indicated Model in this tender file, by a financial institution accredited by the Ministry

of Finance, and of an Amount equal to: **One Million nine hundred thousand francs (1,900,000 FCFA).**

To avoid being rejected, the original copy of the bid bond (Bank tender guarantee) should be produce dating less than 3 (three) months.

The bid bond shall automatically be liberated highest 30 (thirty) days upon expiration of the validity of the bids for the unsuccessful bidders. In case where the bidder is awarded the contract, the bid bond is liberated after the production of the final bond.

9. CONSULTATION OF TENDER FILE :

The tender file can be consulted in the office of the Senior Divisional Office for Menchum (Delegated Contracting Authority).

10. ACQUISITION OF THE TENDER FILE :

The tender file can be obtained in the office of the Senior Divisional Office for Menchum, upon presentation of a payment receipt to the public treasury, of a nonrefundable purchase fee for the tender file of ninety thousand **(90,000) Francs CFA.**

11. PRESENTATION OF THE BIDS

The bid documents will be presented in three envelopes as illustrated below:

The Envelope A containing Administrative documents (volume 1) ;

The Envelope B containing Technical documents (Volume 2) ;

The Envelope C containing financial documents (Volume 3).

All constituted documents (Envelopes A, B et C), will be put in a big sealed bearing only the title of the Open national invitation to tender.

The various documents in each bid will be numbered in the order of the tender file and with separators of different colors other that white.

12. SUBMISSION OF BIDS :

Each bid, prepared in English or in French in **(07) seven copies**, that is **(01) one original and (06) six copies** noted as such, shall be forwarded to the Delegated contracting authority, notably to the Senior Divisional Office's office of Menchum situated in Wum, latest the : 27 DEC 2024 at 10 a.m local time bearing

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY EMERGENCY PROCEDURE

N° ___/ ONIT/E28/SEFA/DTBMCH/2024 OF _____

CONSTRUCTION OF BRIDGE IN REINFORCED CONCRETE OVER RIVER NAIKOM – HOLY TRINITY, ON THE WUM – BU STRETCH OF ROAD IN WUM CENTRE, MENCHUM DIVISION OF THE NORTH WEST REGION

FUNDING: MINEPAT FUNDS FOR 2024/2025

To be opened only during the bid-opening session ».

13. ACCEPTABILITY OF BIDS :

Bids that will be submitted after the date and time mentioned above or those that will not respect the separation model indicated in the different documents in each bid shall not be accepted.

To avoid being rejected, the required Administrative documents will be imperatively produced in original or in certified true copies by the issuing service, in conformity with the

stipulation of the rules and regulations of this tender.

These Administrative documents have a validity period of (03) three months. This validity period has to begin after the date of the launching of the tender.

14. OPENNING OF BIDS :

The opening of bids shall take place on the 27 DEC 2024 at 11 am, in the conference hall of the SDO.

The opening of bids will be done at once and in three stages:

- Stage 1: Opening of envelope A containing Administrative document (volume 1),
- Stage 2: Opening of envelope B containing Technical document (volume 2)
- Stage 3: Opening of envelope C containing financial document (volume 3).

All the bidders can take part in this opening session or can be represented by one person duly mandated (Even in case of joint-venture) who has a perfect mastery of the tender file.

15. MAIN CRITERIA OF EVALUATION OF THE BIDS :

15-1- : ELIMINATORY CRITERIA :

- a) **Absence of submission bid bond (bank guarantee) ;**
- b) **Non-respect of 48 hours given for the absence or non-conformity of an element other than Bid Bond in the administrative file**
- c) **Non-conformity after a period of 48 hours following the deposit of bids, of at one Administrative document;**
- d) **False declaration, falsified or non authentic document;**
- e) **Incomplete technical Bid, or the absence of:**
 - Attestation of site visit and its report;
 - Personal Declaration attesting that the bidder has not abandoned any contract within the last three years, and that he does not figure on the list of defaillant enterprises established by MINMAP;
 - A works engineer with qualification as required in the tender file (five year (5) of experience in the domain;
 - Any of the key workers being a civil servant;
 - An environmental expert with at least 02 years' experience in the domain;
 - Non-existence in the technical bid of « the organization, the methodology and planning » rubrics ;
- f) **Omission of a unit price in the schedule of unit prices and the bill of quantities and cost estimates;**
- g) **Incomplete financial bid for absence of one of the following documents:**
 - The tender letter ;
 - The unit price schedule following the indicated model of prices without value added tax in figures and in words, clearly filled. ;
 - The bill of quantities and cost estimates (BOQ);
 - The unit price breakdown;
- h) **Must obtained at least 70% out the 100% criteria, following the evaluation of the essential technical criteria.**

15-2 :Essential criteria :

The technical bids will be evaluated according to the following main criteria:

- a. Key personnel of the enterprise on **three(03)** criteria ;
- b. The site equipment to be mobilized on **five (05)** criteria ;
- c. The Enterprise references on **TWO (02)** criteria.
- d. General presentation on **ONE (01)** criteria

16. Duration of validity of bids :

The bidders will be engaged by their bids during a period of ninety (90) days as from the latest date programmed for bids deposit.

17. Award of contract :

The contract will be awarded to the lowest bidder, fulfilling the required administrative, technical, and financial criteria.

18. Additional information

Additional information in relation to technical details can be obtained at the office of the contracting authority, notably **The Senior Divisional officer's** office situated in Wum.

02 DEC 2024

**The SENIOR DIVISIONAL OFFICER
Delegated Contracting Authority**



Copies:

- ARMP (for publication and archives)
- Chairperson of DTB (for information);
- DD MINMAP
- DD MINEPAT Menchum
- Notice boards (for information).
- Chrono/archive

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DU NORD-OUEST
PREFECTURE DE MENCHUM



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

NORTH-WEST REGION
DIVISIONAL OFFICE MENCHUM

COMMISSION DEPARTEMENTAL DE
PASSATION DES MARCHÉ DE
MENCHUM

MENCHUM DIVISIONAL TENDER'S
BOARD

Avis d'Appel d'Offres

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE
N° *02* JAONO/E28/SEFA/DTBMCH/2024 DU *02 DEC 2024* 2024 CONSTRUCTION D'UN PONT EN BETON
SUR LA RIVIERE NAIKOM-HOLY TRINITY SUR LA ROUTE WUM-BU, COMMUNE DE
WUML'ARRONDISSEMENT DE WUM, DEPARTEMENT DE LA MENCHUM REGION DU NORDOUEST

Financement : MINEPAT 2024/2025
Autor. Depense :
Imputation :94 195 05 110000523411

1. **Objet de l'Appel d'Offres**

Nom du Projet	Montant du Projet	Montant du cautionnement	Coût du dossier DAO
<i>Construction d'un pont en beton sur la riviere Naikom-holytrinity sur la route Wum-bu, l'arrondissement de Wum, Departement de la Menchum Region du Nord Ouest</i>	95 000 000F CFA	1,900 000F CFA	90 000F CFA

Dans le cadre l'exercice budgétaire 2024, le Préfet de la Menchum, Autorité Contractante lance un Appel d'Offres National Ouvert en Procédure d'urgence pour la Construction d'un pont en beton sur la riviere Naikom-holytrinity sur la route Wum-Bu, l'arrondissement de wum, departement de la Menchum Region du Nord-Ouest

2. **Consistance des Travaux**

Les travaux consistent notamment sur la *Construction d'un pont en beton sur la riviere Naikom-holytrinity sur la route Wum-bu, l'arrondissement de Wum, Departement de la Menchum Region du Nord-Ouest*

3. **Délais d'exécution**

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué pour la réalisation des travaux objet du présent appel d'offres est de quatre (04) mois.

4. **Allotissement**

Le travail est ci-après défini :
Construction d'un pont en beton sur la riviere Naikom-holytrinity sur la route wum-bu, l'arrondissement de wum, departement de la Menchum Region du

Nord-Ouest.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **quatre-vingt-quinze million, (95,000,000) francs CFA.**

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte aux entreprises de droit camerounais.

7. Financement

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par MINEPAT, le Budget d'Investissement Public du de l'exercice 2024/2025 sur la ligne d'imputation budgétaire n°**94 195 05 110000 523411.**

8. Cautionnement provisoire

Chaque missionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO, d'un montant de **1 900 000(un million neuf cent mille)FCFA** et valable pendant quatre-vingt dix(90) jours au-delà là de la date originale de validité des offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté et obtenu aux heures ouvrables aux services du préfet de la Menchum, Service de Passation des Marchés Publics dès Publication du présent avis

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu aux heures ouvrables, services du Préfet de la Menchum, Service de Passation des Marchés Publics dès Publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement au Trésor Public de la somme non remboursable de 90 000 (quatre vingt dix mille)FCFA

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir contre récépissé services du Préfet de la Menchum, Service de Passation des Marchés Publics ou plus tard le 27 DEC 2024 à **10^h heure** locale et devra porter la mention suivante :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

N°...../AONO/NWR/MEN/CDPMNO/2024 DU ----/-----2024 CONSTRUCTION D'UN PONT EN BETON SUR LA RIVIERE NAIKOM-HOLY TRINITY SUR LA ROUTE WUM-BU, L'ARRONDISSEMENT DE WUM, DEPARTEMENT DE LA MENCHUM REGION DU NORD OUEST « A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis

d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu le 27 DEC 2024 à 11 heures, heure locale, dans la salle de conférence de la Commission Départementale de Passation de Marchés Publics siégeant en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants dûment mandatée et ayant une parfaite connaissance du dossier

14. Critères d'évaluation

Les offres seront évaluées selon les principaux critères suivants :

A. Critères éliminatoires

Il s'agit notamment:

- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission (garantie bancaire de soumission)
- Absence après un délai de 48heurs suivant le dépôt des offres, d'au moins un des documents administratifs a l'exclusion de celui de cautionnement de soumission.
- Non-conformité après un délai de 48heurs suivant le dépôt des offres d'au moins un des documents administratifs.
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées,
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois)
- Offres dont l'enveloppe extérieure porte des mentions permettant de reconnaître le Soumissionnaire
- Offre technique incomplète ou l'absence de ;
 - ✓ Attestation de visite des lieux et de son rapport ;
 - ✓ Déclaration personnelle attestant que le soumissionnaire n'abandonne aucun contrat au cours des trois dernières années, et qu'il ne figure pas sur la liste des entreprises défailtantes établie par le MINMAP
 - ✓ Un ingénieur de travaux ayant la qualification requise dans le dossier d'appel d'offres (cinq ans) d'expérience dans ce domaine ;
 - ✓ l'un des travailleurs clés étant un fonctionnaire ;
 - ✓ Un expert en environnement avec au moins 02 ans d'expérience dans le domaine
 - ✓ Non-existence dans l'offre technique des rubriques « l'organisation, la méthodologie et la planification »
- Le changement d'une unité ou d'une quantité dans l'offre financière
- Offres financière incomplète pour l'absence de ;
 - ✓ Lettre d'appel d'offres
 - ✓ Le bordereau des prix unitaires suivant le model de prix indique hors TVA en chiffres et en lettres clairement remplir
 - ✓ Le devis quantitatif et les devis
 - ✓ La ventilation du prix unitaire

Ne pas avoir obtenu au moins sept des dix critères, suite a l'évaluation des critères techniques essentiels

B -Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur :

1. Présentation générale de l'offre (01)
2. Références de l'entreprise dans les réalisations similaires(02)
3. Qualité du personnel (03)
4. Les équipements de chantier (05)

Les critères essentiels sont soumis à des minima dont le détail est donné dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

15. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

16. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire qui aura proposé l'offre la moins disant, conforme pour l'essentiel aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres, ayant satisfait à 100% des critères éliminatoires et au moins 7/10 (70%) des critères essentiels.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus auprès des Services du Préfet de la Menchum.

Fait à Menchum, le 02 DEC 2024

Le Préfet de la Menchum
(Autorité Contractante)



Copie :

- DD MINMAP
- ARMP;
- Maître d'Ouvrage
- Président CPM;
- Affichage.
- Chrono/archive